
 

Protokół z posiedzenia 

Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska 

w dn. 5.02.2020 r. 

Miejskiej Centrum Dialogu, ul. Bracka 10, Kraków 

 

 

OBECNI 

Członkowie KDO 

1. Fundacja Otwarty Plan – Małgorzata Małochleb 
2. Towarzystwo na Rzecz Ochrony Przyrody – Mariusz Waszkiewicz 
3. Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Dębnik – Jolanta Kapica 
4. Obywatelski Komitet Ratowania Krakowa – Janina Żuradzka 
5. Stowarzyszenie Ruch Ekologiczny Św. Franciszka z Asyżu – Kasper Jakubowski 
6. Małopolskie Towarzystwo Ornitologiczne – z up. Mariusz Waszkiewicz 
7. Stowarzyszenie „Nasza Olszanica” – Tomasz Fiszer 
8. Stowarzyszenie na Rzecz Toń – Alicja Żenczykowska 
9. Fundacja Dzika Klinika – Joanna Wójcik 
10. Stowarzyszenie Zielone Swoszowice – Dorota Kozak 
11. Stowarzyszenie Kraków dla Mieszkańców – Marzena Boczar 
12. Wydział Kształtowania Środowiska, UMK – Lucyna Czyż 

Goście 

1. Joanna Kajzer - Bonk  

 

OBRADY 

Otwarcie posiedzenia KDO przez przewodniczącą Małgorzatę Małochleb 
 
Planowany porządek spotkania: 
 
1. Sprawozdanie z działalności KDO ds. Środowiska w roku 2019 
2. Wybór prezydium KDO ds. Środowiska na rok 2020 
3. Plan pracy na 2020 – tematy priorytetowe 
4. Ośrodek Rehabilitacji Dzikich Zwierząt - stan realizacji budowy, odpowiedź z Zarządu 
Inwestycji Miejskich 
5. Sprawy bieżące 

a) tzw. łąki modraszkowe na Kampusie UJ na Ruczaju 
b) terminy posiedzeń Komisji Dialogu  
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Przebieg spotkania 
 
Ad. 1 Sprawozdanie z działalności KDO ds. Środowiska w roku 2019 
 
Przewodnicząca Małgorzata Małochleb przedstawiła wcześniej przesłane e-mailem do 
członków Komisji, sprawozdanie z prac Komisji w 2019 roku. 
 
W 2019 roku do Komisji przystąpiły dwie nowe organizacje: Stowarzyszenie Zielone 
Swoszowice i Stowarzyszenie Kraków dla Mieszkańców. 
 
Omówiono zestawienie obecności członków Komisji w posiedzeniach w 2019 roku. Jedna z 
organizacji nie wykazała się obecnością podczas posiedzeń. Przewodnicząca zwróci się do 
Zarządu organizacji ws. wystąpienia lub wykreślenia organizacji z listy organizacji. W 
przypadku 2 organizacji braki w obecności były częściowo usprawiedliwiane przed 
posiedzeniami. 
 
Sprawozdanie za 2019 rok stanowi załącznik publikowany w BIP 
(https://www.bip.krakow.pl/?dok_id=104909). 
 
 
 
Ad. 2 Wybór prezydium KDO ds. Środowiska na rok 2020 
 
Po dyskusji i analizie zeszłorocznej pracy Komisji, po podziękowaniu za wspólną pracę 
złożoną przez Małgorzatę Małochleb i Kaspra Jakubowskiego, zaproponowano by na 
kolejny rok wybrać nowy skład prezydium.  
 
Zgłoszono kandydatury do składu prezydium Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. 
Środowiska.  
Na Przewodniczącego Komisji zgłoszono następującą kandydaturę: Tomasz Fiszer. 
Na Wiceprzewodniczącą Komisji zgłoszono następującą kandydaturę: Jolanta Kapica. 
Na Sekretarza Komisji zgłoszono następującą kandydaturę: Dorota Kozak. 
 
Następnie wymienione kandydatury poddano pod głosowanie 12 reprezentantów - członków 
Komisji:  
 
Uchwała Nr 1/2020 za kandydaturą Tomasza Fiszera na przewodniczącego Komisji głosów 
oddano: 
Za: 10 
Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 2 
 
Uchwała Nr 2/2020 za kandydaturą Jolanty Kapicy na Wiceprzewodniczącą Komisji głosów 
oddano: 
Za: 11 
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Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 1 
 
Uchwała Nr 3/2020 za kandydaturą Doroty Kozak  na Sekretarza Komisji głosów oddano: 
Za: 11 
Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 1 
 
Skład prezydium Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska w roku 2020 został 
wybrany:  
 
Tomasz Fiszer - Przewodniczący Komisji,  
Jolanta Kapica - Wiceprzewodnicząca Komisji, 
Dorota Kozak - Sekretarza Komisji. 
 
Ad. 3 Plan pracy na 2020 – tematy priorytetowe do kontynuacji  

a) budowa Parku Zakrzówek (zniszczenia roślinności i osiatkowanie skał, brak 
przychylności ZZM do przeniesienia kąpieliska z małego do dużego zbiornika) 

b) Kamieniołom Libana (prace ZZM, które doprowadzą do zniszczenia unikatowej flory i 
fauny terenu) 

c) oklejanie ekranów akustycznych (wytypowanie ekranów do oklejania paskami 
zabezpieczającymi ptaki przed śmiertelnymi kolizjami z płaskimi powierzchniami 
szklanymi) 

d) uchwała KDO Nr 23/2019 z 3.07.2019 ws. zarządzenie PMK o udziale przyrodników 
przy zadaniach planowanych i realizowanych w terenach zieleni (działania KDO w 
celu wprowadzenie nowych przepisów w w Krakowie) 

e) remonty w parkach i zamykanie dostępu do parków (np. Park Jerzmanowskich 
zamknięty przez 13 miesięcy, brak prowadzenie prac, przestoje, brak dostępu do 
terenu zieleni dla okolicznych mieszkańców) 

 

 
Ad. 4 Ośrodek Rehabilitacji Dzikich Zwierząt - stan realizacji budowy, odpowiedź z 
Zarządu Inwestycji Miejskich 

W dn. 4 lutego 2020 roku mailem została przesłan przez Zarząd Inwestycji Miejskich 
aktualizacji stanu prac nad stworzeniem w Krakowie pierwszego Ośrodka Rehabilitacji 
Dzikich Zwierząt.  

W odpowiedzi znalazła się następująca informacja: W 2019 r. zostały opracowane przez 
Zarząd Inwestycji Miejskich W Krakowie materiały przetargowe niezbędne do ogłoszenia 
zamówienia publicznego na opracowanie koncepcji i dokumentacji projektowej dla 
inwestycji. W związku z informacją Uniwersytetu Rolniczego im. H. Kołłątaja w Krakowie o 
realizacji przez Uniwersytet inwestycji pn.: „Budowa Kliniki Małych Zwierząt 
Uniwersyteckiego Centrum Medycyny Weterynaryjnej” i planowanym kolejnym etapem prac 
nad rozwojem klinicznej bazy weterynaryjnej Uczelni - czyli budową Kliniki Dużych Zwierząt 
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oraz propozycją ze strony Uniwersytetu współpracy z Gminą Miejską Kraków w celu 
utworzenia w ramach powstającej Kliniki ośrodka rehabilitacji dzikich zwierząt, Zarząd 
Inwestycji Miejskich w Krakowie wstrzymał ogłoszenie zamówienia na opracowanie 
koncepcji i dokumentacji projektowej ośrodka do czasu wyjaśnienia ewentualnych zasad 
współpracy pomiędzy Gminą a Uniwersytetem Rolniczym. 

W związku z powyższą informacją na kolejne posiedzenie Komisji planowane jest 
zaproszenie do dyskusji o losach Ośrodka następujące podmioty: Zarząd Inwestycji 
Miejskich, przedstawicieli Uniwersytetu Rolniczego, Wydziału Kształtowania Środowiska, 
Międzynarodowego Portu Lotniczego Kraków-Balice oraz gminy Zabierzów. 

 
 
Ad. 5 Sprawy bieżące. Wolne wnioski 
 
Omówiono sytuację związaną ze zniszczeniami tzw. łąk modraszkowych na Kampusie UJ na 
Ruczaju. 

Rozmawiano o opcji zmiany terminów posiedzeń Komisji Dialogu. Zgodzono się wstępnie by 
raz w kwartale organizować spotkania w godzinach popołudniowych. Ma to związek z 
propozycją ułatwienia uczestnictwa przedstawicieli innych organizacji lub mieszkańców nie 
mogących ze względu na obowiązki służbowe uczestniczyć w posiedzeniach w godzinach 
do południowych.  

Kolejne posiedzenie KDO ds. Środowiska odbędzie się w dn. 18.03.2020 roku w Miejskim 
Centrum Dialogu. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała, 
 
Małgorzata Małochleb  
Przewodnicząca Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska 
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